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Dagsorden for møde i 
Teknik- og miljøudvalget

Torsdag d. 25-02-99 kl. 14.00 i udvalgsværelse II

Deltagere:

Jan Ohlsson 
formand

Britta Astadatter Nilsson 

Bibi Barslund Sørensen 

Poul Madsen 

Alice Nielsen 

Benny Pedersen 

Asger Mansted

Mødet hævet kl.:

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 21 til 32 inkl.

De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II i weekenden.
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Teknik-  og miljøudvalgsmødet d. 25-02-99

Åben dagsorden
Punkt Resumé Init. Sagsid
21 Kronprins Frederiks Bro og omkørselsvejen i Frederikssund MTP 12593
22 Samarbejde på kloakområdet - Bycirkel SA 12416
23 Grønt regnskab for Bycirklen MT 12594
24 Regionplantillæg om udpegning af lavbundsarealer, der egner 

sig til vådområder MM 12479
25 Regnskabsberetning for regnskabsåret 1998 DH 12598
26 Vedr. natrenovation SA 12595
27 Trafiksikkerhedsplan i 1999 SA 12596
28 Bygningsvedligeholdelse (vedligeholdelsesplan og 

renovering) SL 12597
29 Vandmålerstatus pr. 9. febr. 1999 MB 12599
30 Efterretningssager MM 12600
31 Orienteringssager MT 12601

Lukket dagsorden 
Punkt Resumé Init. Sagsid
32 Ansøgning om tilladelse til at rørlægge 25 meter af 

Postrenden, matr. 7k Barakkerne. MM 11861
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Punkt 21

Mode i TMU d. 25-02-99

Journalnr. BM-05.03.00 Sagsid: 12593 Sagsbehandler: MTP/TF Fmd. init.

Kronprins Frederiks Bro og omkørselsvejen i Frederikssund

Økonomi:

Sagsfremstilling:

BILAG: Rapporten : Kronprins Frederiks Bro og omkørselsvejen i Frederikssund

Frederiksborg Amt, Frederikssund, Jægerspris og Skibby Kommuner nedsatte i 1998 en 
arbejdsgruppe som har analyseret problemstillingerne omkring trafikafviklingen ved Kronprins 
Frederiks Bro og udarbejdet løsningsforslag.

Analysen, problemstillingerne og løsningsforslagene, der er omfattende, er beskrevet i vedlagte 
rapport. Frederiksborg Amt har udsendt rapporten i offentlig høring, med svarfrist den 1. april 1999.

I rapporten er nævnt flere løsningsforslag, hvor konsekvensvurderingen for minimumsløsningen 
beskrives i det følgende. Beregningerne viser, at der i minimumsløsningen kan opnås mindre 
forbedringer af kapacitets forholdene på omkørselsvejen /Kronprins Frederiks Bro.

Ved at ændre på trafikstyringen, kanaliseringen (flere kørebaner) og reguleringerne i krydsene kan 
der i minimumsløsningen opnås kapacitetsforøgelse på 10-20 %.

Kapacitetetsforøgelsen medfører gener i form af lidt længere ventetider, specielt for 
sidevejstrafikken, fordi gevinsten primært opnås ved at forøge signalernes omløbstid. Det er dog 
kun i spidsbelastningsperiodeme, der vil være denne effekt, fordi signalerne vil køre med lavere 
omløbstider og dermed mindre ventetider, når trafikbelastningen i hovedretningen aftager.

Der er følgende fordele ved minimumsløsningen:
• Lille investering
• Løser “akut” problem med trafikafvikling
• Øgede kapacitetsreserver

Der er følgende ulemper ved minimumløsningen:
• Stadig kapacitetsproblemer ved rundkørsel ved Frederiksværkvej ( Statoil)
• Kortvarig forbedring af trafikafviklingen i øvrige kryds
• Omkørselsvejen er fortsat barriere
• Forhold for sidevejstrafik forringes i myldretiden
• Ingen lokale miljøforbedringer
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Anlægsomkostningerne til minimumsløsningen anslås til 2-5 mio. kr, hvilket er en lille investering, 
set i forhold til tunnel og broløsningerne, der anslås til 54-360 mio. kr

INDSTILLING:

Det indstilles overfor Økonomiudvalg og Byråd, at Jægerspris Kommune opfordrer Frederiksborg 
Amt til at gennemføre minimumsløsningen og arbejde videre på en udvælgelsen af en mere 
langsigtet løsning.

Beslutning:

^  W m  en en Ved Fru^'^vo.
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Punkt 22

Mode i TMU d. 25-02-99

Journalur. BM-00.16P15 Sagsid: 12416 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Samarbejde på kloakområdet - Bycirkel

Økonomi:

Sagsfremstilling:
BILAG: Handlingsplan for samarbejde på kloakområdet.

Borgmestrene i Bycirkelsamarbejdet besluttede på mødet den 11. juni 1998, at de tekniske chefer i 
kommunerne skal undersøge mulighederne for at forbedre kvaliteten og økonomien i driften af 
kloakforsyningerne gennem samarbejde og udlicitering.

På denne baggrund er der udarbejdet en “Handlingsplan for samarbejde på kloakområdet mellem 
Bycirkelkommuneme”, der er vedlagt som bilag.

Bycirkelkommuneme har mulighed for at indgå i forskellige grader af samarbejde, varierende fra et 
uformelt samarbejde til etablering af fælles kommunale driftsselskaber.

I handlingsplanen er beskrevet:
• Uformelt samarbejde om drift og udliciteringer
• Samarbejde i ét nyt driftsselskab
• Driftsselskaber byggende på eksisterende selskabsdannelser ( F.eks. AF AV I/S).

Et uformaliseret samarbejde kan være et nødvendigt første trin i etableringen af et mere vidtgående 
formelt samarbejde.

Ved at indgå et forpligtende samarbejde om drift og vedligeholdelse af afløbssystemerne i form af 
et interessentselskab forventes det, at det vil være muligt at opnå stordriftsfordele i form af mindre 
omkostninger, bedre kvalitet og et bedre fagligt miljø.

For at kortlægge mulighederne nøjere for samarbejde er der behov for en videre analyse, der kan 
tænkes i 3 trin:
1. ønsker de enkelte kommuner principielt at samarbejde om driften af kloaksystemerne
2. hvilken samarbejdsmodel ønskes
3. endelig beslutning om at indtræde i et samarbejde

Det er væsentligt at beslutningsgrundlaget for projektet bliver så fyldestgørende som muligt. Selv 
om der i kommunerne er en del erfaring med diverse tværkommunale samarbejder, vil der være 
behov for konsulentbistand til at samle oplysninger og koordinere oplæg. Der indgår en række
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vurderinger af anlægs- og investeringsbehov, hvor det vil være en god ide, at arbejdet udføres af en 
neutral faglig konsulent. Der er mulighed for at søge støtte på op til 1 mio. kr. i Erhvervsfremme 
Styrelsen til denne del af projektet. De tekniske chefer indstiller, at kommunerne i første omgang 
søger om 300.000 kr. og at kommunerne selv bevilger 100.000 kr. til beskrivelse af de tre 
samarbejdsmodeller.

De tekniske chefer i Bycirkelkommunerne indstiller til de respektive byråd som følger, - 

INDSTILLING:

at: der udarbejdes en analyse af 3 samarbejdsmodeller:
• uformelt samarbejde om drift og udliciteringer 
• formelt samarbejde om drift og udliciteringer i ét selskab 
• formelt samarbejde om drift og udliciteringer i eksisterende selskaber

at kommunerne samlet med Stenløse Kommune som pennefører, søger Erhverves fremme Styrelsen 
om 300.000 ki". til analysen af de 3 samarbejdsmodeller

at hver kommune bevilger 1. kr. pr indbygger til den del af projektet som handlingsplanen omfatter, 
(skal dække 25 % af udgifterne).

at rapporten med analysen af de 3 samarbejdsformer forelægges til politisk behandling i 
kommunerne i november 1999.

Beslutning:

dWxtU-t- l 1 -0 ^

Jr. nr.: —
Besvaret:

kw. j i m
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Punkt 23

Mode i TMU d. 25-02-99

Journalnr. BM-00.16.02 Sagsid: 12594 Sagsbehandler: MT/KH Fmd. init.

Grønt regnskab for Bycirklen

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag 1: “Kommissorium for det grønne regnskab, samt indhold og tilvejebringelse af
dette” - af den 10. februar 1999.

Bilag 2: “Forslag til målsætninger, parametre, definition af disse samt muligheder for
handling til bycirklens grønne regnskab” - af 10. februar 1999.

Bycirkelsamarbejdets koordinationsgruppe vedtog på mødet den 22. oktober 1998, at et nyt forslag 
til kommissorium for Bycirklens grønne regnskab, et nyt forslag til indhold og tilvejebringelse af 
regnskabet samt forslag til økonomi og ressourcer for det grønne regnskab skal udarbejdes. Forslag 
foreligger nu til politisk drøftelse i bycirkelkommunerne frem til 15. marts 1999 - se bilag 1 og 2. 
Eventuelle bemærkninger vil herefter blive indarbejdet i forslagene til det grønne regnskab og 
præsenteret til godkendelse ved koordinationsgruppens møde den 30. maj 1999.

Kommissorium, ressourcer og økonomi fremgår af bilag 1 og indhold og tilvejebringelse af det 
grønne regnskab fremgår af bilag 2. Som noget nyt i Bycirklens grønne regnskab formuleres 
målsætninger og handlemuligheder for regnskabets parametre. Målsætningerne tager i første 
omgang afsæt i nationale målsætninger på de enkelte områder. Det er hensigten, at kommunerne 
samlet formulerer målsætninger for det grønne regnskab i Bycirklen. Bycirklens grønne regnskab 
forestilles udarbejdet på baggrund af følgende skabelon:

1. Indledning, formål og målgruppe
2. Tilbagevendende parametre 

Arealanvendelse 
Drikkevand
Spildevand, herunder slam 
Trafikbelastning 
Energi og emissioner 
Affald
Antal miljøcertificerede virksomheder
Agenda 21 aktiviteter, prosaafsnit, solstrålehistorier fra de enkelte kommuner

3. Konklusion, herunder forslag til handleplaner/mulige indsatsområder 
Bilag. Talmateriale.
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Hvert regnskab skal have et tema. Udgangspunktet for det grønne regnskabs tema tages i de 
tilbagevendende parametre i skabelonen. De tilbagevendende parametre er således 
grundelementerne i hvert års grønne regnskab, og samtidig overskrift for en skiftevis grundigere 
bearbejdelse af de enkelte områder.

I kommissoriet for det grønne regnskab peges på fire mulige modeller for selve udarbejdelsen af 
regnskabet.

Model 1: Regnskabet udarbejdes af medarbejdere i de enkelte kommuner. Ansvaret for
udarbejdelsen går på skift mellem bycirkelkommuneme.

Model 2: En konsulent ansættes til udarbejdelsen af det grønne regnskab.

Model 3: Det grønne regnskab udfærdiges af medarbejdere ansat i et Grønt/Agenda-center
etableret af bycirkelkommuneme i fællesskab.

Model 4: Byciklen ophører med at lave et fælles grønt regnskab.

De enkelte modeller har forskellige økonomiske og ressourcemæssige konsekvenser, se tabel i 
bilaget. Alt andet lige er model 3 den mest økonomisk optimale løsning, når der ses bort fra model
4. Udarbejdelse af det grønne regnskab i model 3 er estimeret til kr. 125.000,- pr. regnskab. Et 
regnskab udarbejdet på baggrund af en model 2 løsning skønnes at koste kr. 200.000,-. En af 
fordelene ved model 2 og 3 er muligheden for gennem en årrække at fa skabt et ensartet grønt 
regnskab i Bycirklen. Ét grønt regnskab udarbejdet udfra model 1 repræsenterer en økonomisk 
løsning, hvor udgifterne beregnes til kr. 100.000,- samt 160 effektive interne timer pr. regnskab.

Indstilling:

Det indstilles, at Byrådet anbefaler Bycirklens koordinationsgruppe, at godkende kommissorium for 
det grønne regnskab, indhold og tilvejebringelse af det grønne regnskab samt ressourcer og 
økonomi for det grønne regnskab.

Det foreslås ligeledes at koordinationsgruppen prioriterer ressourcer og økonomi for det grønne 
regnskab således at model 3 har første prioritet, model 2 har anden prioritet, model 1 har tredje 
prioritet og model 4 har sidste prioritet.

Beslutning:

Jr. nr.: — 
Besvaret: 

Cngen til:
/s y

rt_ l
. ø j
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Punkt 24

Møde i TMU d. 25-02-99

Journalnr. BM-01.01.02P15 Sagsid: 12479 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init.

Regionplanstillæg om udpegning af lavbundsarealer, der egner sig til 
vådområder

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag: “Udpegning af lavbundsarealer, der er potentielt egnede som vådområder”, Forslag til regi
onplantillæg 6 til regionplan 1997.

Frederiksborg Amts sender 5. januar 1999 forslag til udpegning af lavbundsarealer, der er potentielt 
egnede som vådområder. Det er en del af Vandmiljøplan II, at der etableres vådområder, der kan 
tilbageholde kvælstof. Miljø- og Energiministeriets kriterier er nærmere beskrevet i forslaget. 
Udpegningen skal sikre, at der ved naturgenopretningsprojekter kan etableres sådanne vådområder, 
hvorfor der ikke må meddeles tilladelse efter planlovens § 35 til byggeri og anlæg mv. i de områder, 
der endeligt udpeges. Forslaget peger på 8 områder i amtet på tilsammen 2.584 ha.

I Jægerspris Kommune udpeges et område ved Nordskoven på 467 ha. Området svarer til ca. 1/20 
eller 5% af kommunens samlede areal. En stor del af arealet ejes af Kong Frederik den VIIs 
Stiftelse. Hovedparten af arealet afvandes gennem et system, der slutter med en pumpestation syd 
for Stærgården. AfVandingssystemet blev etableret for at gøre vandlidende jord bedre egnet til 
landbrugs- og skovdrift. Systemet drives af Jægerspris Landvindingslag.

En del af arealet på 467 ha. indgår i Jægersprislejrens øvelsesterræn. I forbindelse med vedtagelsen 
af Regionplan 97, foretog Jægersprislejren og Skov- og Naturstyrelsen afvejninger af 
konsekvenserne ved at lukke afvandings grøfter i det pågældende område. Resultatet af 
undersøgelsen viste, at selv små vandstandshævninger vil medføre oversvømmelser pga. det flade 
terræn. Udlægning af vådområdet vil således blive en hindring for de nuværende aktiviteter i 
området. Desuden vil en øget vandstand i området fa økonomiske konsekvenser for 
Jægersprislejren, idet en nyinvestering på 4,5 mill. kr. i et vartningsanlæg vil være ubrugelig.

Der afholdes møde med lodsejerne den 24. februar 1999 med henblik på koordinering af 
høringssvar til amtet. Der vil være høring i forbindelse med projektudarbejdelse af vådområder. 
Amtet vil prioritere at gennemføre projekter, hvor der er størst lodsejertilslutning. Ejerne vil 
desuden blive kompenseret økonomisk.
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Et andet område, Selsø Sø/Skuldelev, på 425 ha, ligger for størstedelens vedkommende i Skibby 
Kommune. En lille del ligger dog i Jægerspris Kommune, nemlig fire ejendomme på Krogstrup 
Mark med grænse op til Stokkebro Å.

I starten af arbejdet med at udpege forslag til egnede lavbundsarealer har amtet annonceret efter 
konkrete forslag. Denne fase foregik i perioden 28. august til 25. september 1999.1 den forbindelse 
har der været forslag om konvertering af et andet lavbundsareal til vådområde i kommunen. Det 
drejer sig om Koordinationsrådet mod Kyndby Losseplads, som har foreslået at udpege 
lossepladsarealet, idet dette areal ligeledes oprindeligt var et vådområde. Amtet har ikke medtaget 
dette forslag i regionplantillægget, da kriterierne ikke skønnes opfyldt.

Forslaget fremlægges efter planlovens § 24 til offentlig høring i otte uger. Fristen for indsigelser og 
bemærkninger udløber 8. marts 1999. Jægerspris Byråd kan udtale sig om forslaget til 
regionplantillæg. Teknisk Afdeling har orienteret Amtsrådet om, at Jægerspris Kommune ikke kan 
nå at fremsætte sine bemærkninger inden da, men at kommunens bemærkninger vil bliver fremsendt 
efter byrådsmødet 16. marts. Jægerspris Kommunen har i forbindelse med regionplantillægget 
følgende at bemærke:

* Amtet prioriterer i regionplantillægget indsatsen af forureningsbekæmpelse af Roskilde 
Fjord højt, hvilket Jægerspris Kommune kun kan tilslutte sig.

* Som udgangspunkt anerkender Jægerspris Kommune ideen med at genskabe vådområder, da 
sådanne vil være en kulturel, miljø- og naturmæssig gevinst for kommunen.

* Jægerspris Kommune er dog af den opfattelse, at det havde været positiv, hvis en 
inddragelse i processen med udpegning af lavbundsarealer havde fundet sted.

* Set i lyset af at amtet vil foretrække at gennemføre projekterne, hvor der er størst 
lodsejertilslutning, må det med undren konstateres, at ingen af de berørte lodsejere og øvrige 
interessenter tilsyneladende er blevet inddraget eller på anden måde hørt inden forslag til 
regionplantillæg er udsendt.

* Konsekvensvurderingerne af de udpegede områder i regionplantillægget bærer præg af at 
være foretaget alene udfra en miljømæssig betragtning. Hensynet til arealets nuværende 
anvendelse og betydning for lokale aktiviteter synes overset.

* Arealet omgrænses af skov, overdrev og strandeng, området benyttes til militære øvelser 
samt landbrugsdrift, som ikke er af intensiv karakter. Disse forhold medvirker til at Jæ
gerspris Kommune stiller sig tvivlende i forhold til en stor miljømæssig (kvælstoftilba- 
geholdelse) gevinst for Roskilde Fjord ved arealets udlæg til vådområde.

* Samlet set vil udlægning af arealet til vådområde, som amtet foreslår, have betydelige 
konsekvenser for lodsejerne og brugere af arealet. Regionplantillægget opererer med 
arealudlæg med restriktioner af irreversibel karakter. Det vil betyde at den nordlige del af 
kommunen udlægges til “naturreservat”, og med deraf følgende anvendelsesmuligheder, 
som levende museum.
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Fællesforvaltningen, 16.02.1999:
Det indstilles, at udvalget anbefaler Økonomiudvalg og Byråd, at Jægerspris Kommune på bag
grund af mødet den 24. februar med de berørte lodsejere udformer et høringssvar til amtet efter 
ovenstående betragtninger.

Beslutning:
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Punkt 25

Mode i TMU d. 25-02-99

Journalur. BM-00.01008 Sagsid: 12598 Sagsbehandler: DH/BOG Fmd. init.

Regnskabsberetning for regnskabsåret 1998

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Til udvalgets godkendelse fremsendes bemærkninger til regnskabsberetning for regnskabsåret 1998. 
Bemærkningerne dækker udvalgets områder, og vil indgå i den samlede beretning.

Bemærkningerne vedlægges dagsordenen.

Økonomisk afdeling 12.02.99
Bemærkningerne vil herfra blive redigeret med regnskabstallene, når det endelige regnskab 
foreligger.

Fællesforvaltningens indstilling
Til orientering og eventuelle bemærkninger

Beslutning:

Jr. nr.: —
Bevaret:
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Mode i TMU d. 25-02-99

Journallir. BM-07.0l.00 Sagsid: 12595 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Vedr. natrenovation

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Natrenovationsordningen fungerer ikke tilfredsstillende. Justeringer på ordningen kan have et kort 
sigte (umiddelbare ændringer), men der er tillige et behov for at anskue ordningen med et længere 
sigte.

Nedenfor beskrives de problemstillinger, der aktuelt er forbundet med ordningen. På baggrund heraf 
indstiller forvaltningen nogle ændringer, der umiddelbart må anses for nødvendige for ordningens 
umiddelbare funktion ( indeværende år) samt hovedspørgsmål til senere overvejelse.

På kort sigt-
1. Spanden skal stilles ved skel.

ad 1. Dette er i overensstemmelse med kommunens regulativ for natrenovationen. Alligevel er der indført 55 aftaler om 
afhentning på grund, og der er i aftale med renovatør fastsat en ekstrapris herfor.
Afhentning på grund er ofte vanskelig for renovatøren, således at han vælger at springe tømningen over. Problemerne 
kan eksempelvis være adgangsforhold, for tung spand, manglende hank, ikke egnet spand osv.

2. Spanden skal opfylde krav i regulativet, og således være velegnet. Der skal være låg til spanden.

ad. 2. Renovatøren møder spande, der er ganske uegnede til formålet. Campingtoiletter kan ikke tømmes p.g.a. tud, 
gamle malerspande uden hank o.s.v.

3. Opstramning af adm. praksis.

ad. 3. Når renovatøren a f en eller anden grund springer over en tømning, skal der i overensstemmelse med aftale ske 
indberetning til kommunen således, at der straks kan blive fulgt op på hændelsen. Dette forpligtiger såvel kommune 
som renovatør, men bruger skal vide, hvorfor der ikke er tomt, betaling finder sted under alle omstændigheder.

På lang sigt-
a. Arbejdsmiljømæssige forhold.
b. Forholdet til spildevandsplanen.
c. Alternativer til ordningen, herunder at overlade opgaveløsningen til grundejeren.
d. Relationer til renovatør og brugerne, herunder frivillighed for at være tilsluttet en evt ordning.
e. Omfanget af den administrative indsats i forhold til antallet af brugere.
f. Erfaringsopsamling fra andre kommuner.
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Indstilling:
Det indstilles at :

1. Afhentningsordningen indskrænkes til alene at omfatte afhentning ved skel. Såfremt grundejer 
ønsker afhentning på grund må vedkommende træffe egen (privat) aftale med renovatør herom.

2. Spande skal opfylde regulativets bestemmelser, (være rengjorte, størrelse, med låg og hank m.v.)

3. Administrativ praksis opstammes, der etableres en klage og opsamlingsstatestik.

Foranstående meddeles samtlige brugere af ordningen hurtigst muligt.

Beslutning:
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Punkt 27
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Journalnr. BM-05.13.10 Sagsid: 12596 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Trafiksikkerhedsplan i 1999

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag : Ansøgninger til sektorpulje 1998

I 1998 er der gennemført 99 % af trafiksikkerhedsprojektet i Gerlev. Der resterer nu kun byporten 
på Tørslevvej, hvorefter der skal gennemføres en evaluering af projektet med styregruppen og 
rådgiveren. Budgettet er og bliver overholdt, idet vi ikke bruger de estimerede kr.: 480.000,00 der er 
budgetteret med, heraf kr.: 240.000,00 der er modtaget i tilskud fra vejdirektoratet.

Til gennemførelse af trafiksikkerhedsplanen i 1998 er der et restbudget på kr.: 252.000,00 der søges 
overført til 1999. Årsagen til det ret store restbudget kan henføres til, at de planlagte projekter i 
Kyndby og på Vængetvej blev udskudt til 1999.

Til projekterne i Kyndby og på Vængetvej har rådgiverfirmaet Anders Nyvig udarbejdet 
skitseprojekter til brug for ansøgning til vejdirektoratets sektorpulje, disse ansøgninger er afsendt til 
vejdirektoratet den 14.09.98. Ansøgningen andrager kr.: 210.000,00 til Vængetvej og 
kr.: 1.280.000,00 til Kyndbyprojektet.
Selve tilskudet vil i heldigste fald give et tilskud på halvdelen af projektsummeme altså henholdsvis 
kr.: 105.000,00 til Vængetvej og kr.: 640.000,00 til Kyndby.

Ansøgningerne er vedlagt.

Vi har fra vejdirektoratet modtaget vedlagte skrivelse hvoraf det fremgår,at der er indkommet 
ansøgninger for kr.: 197 millioner og at rammen er på kr.: 26 millioner.
Som det står skrevet i brevet fra vejdirektoratet vil man derfra vende tilbage medio november 1998. 
Vi har nu kontaktet vejdirektoratet, der kunne meddele, at rammen ikke er forhøjet. Endvidere fik 
vi oplyst, at vi kan forvente svar medio marts måned 1999 om vi far tilskud fra sektorpuljen.

I forbindelse med gennemførelse af projektet i Gerlev har der kun været 2 nævneværdige klager, 
den ene klage er fra “ Forældrenævnet For Daginstitutioner I Jægerspris “ klagen går ud på , at man 
er af den opfattelse, at trafiksikkerhedsplanen ikke har taget hensyn til den høje hastighed på 
Tørslevvej. Nævnet er lovet deltagelse i evalueringen af Gerlevprojektet.

Den anden klager er ” Forældrebestyrelsen Femhøj “ der klager over, at der ikke i rafiksikkerheds



Jægerspris Kommune
Teknik- og miljøudvalget

Side 16

planen er taget hensyn til den store trafik af skolebørn på Hasselhøj vej. Forældrebestyrelsen er 
lovet, at vi igen ser på eventuelle muligheder for en bedre trafiksikkerhed på stedet.

Af øvrige opgaver der trænger sig på kan nævnes parkeringsforholdende ved Møllegårdskolen som 
vi søger afhjulpet i 1999. Krydset ved Askevej / Møllevej skal også nævnes i forhold til 
trafiksikkerhed, her tages kontakt til Amtet for en fælles løsning af dette.

Fællesforvaltuiugen den 09.02.99 :

Det indstilles : Til orientering
Når der foreligger et svar fra vejdirektoratet vender forvaltningen tilbage med forslag til prioritering 
af hvilke områder, der foreslås trafiksikret.

Beslutning:

godW 'ctk.

Jr. nr.: ----------
Besvaret:____

Cagen til:
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Journalnr. BM-82.07 Sagsid: 12597 Sagsbehandler: SL/TF Fmd. init.

Bygningsvedligeholdelse (vedligeholdelsesplan og renovering)

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag : Renoveringsplan 1998

Vedligeholdelsesplanen er i 1998 gennemført for et budget på kr.: 2.500.000,00

Vedligeholdelse der særligt kan nævnes er nye linoleumsgulve på Solbakkeskolen samt 
istandsættelse af vinduer og udvendige døre samt maling af disse, ligeledes på Solbakkeskolen.

På Møllegårdskolen har vi efterhånden udskiftet alle udvendige hoveddøre med aluminiumsdøre, 
der er betydeligt mere holdbare end de eksisterende jerndøre, samt stort set vedligeholdelsesfri.

Institutionen Vandkunsten har faet udskiftet bundglaslister samt udskiftet rådne bjælker i halvtag 
inde i gården.

Kragebakken, Villaen, Knasten, Himmelblå m.fl. i Dalby er malet indvendig.

Biblioteket i Dalby er malet udvendig.

Ud over ovennævnte vedligeholdelsesarbejder består vedligeholdelsesplanen af mange mindre 
aktiviteter på alle kommunens ejendomme.

Renoveringsplanen er gennemført med et budget på kr.: 1.285.000,00 Plan vedlagt.

Punkterne 1 - 2 - 3 - 4 - 5- 6 - 7- 10 delvis - 11 delvis - 12 og 14 er gennemført.

Punkterne 8 - 9 og 13 blev desværre ikke gennemført, idet de øvrige renoveringsopgaver blev 
dyrere end estimeret.

En renoveringsopgave der bør fremhæves er istandsættelsen af Femhøj, den trængte meget og 
fremstår nu i nye farver på både tag, facader og vinduer.

Renoveringsplanen for 1999 er ved at blive planlagt til forelæggelse for TMU i marts måned.
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Fællesforvaltningen den 09.02.98

Det indstilles : Til orientering

Beslutning:
TTl

Jr. nr.: _____

Besvaret:___

Sagen t i l : I l£
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Journalnr. BM-13.02.06 Sagsid: 12599 Sagsbehandler: MB/TF Fmd. init.

Vandmålerstatus pr. 9. febr. 1999

Økonomi:

Sagsfremstilling:
BILAG:

Bilag 1: Oversigt over vandmålersagens økonomi. 

Klarmeldinger og målermonteringer:

Opgørelse over klarmeldte ejendomme pr. 9. februar 1999:

Antal tilsluttede Antal klarmeldte Mangler klarmelding % klarmeldte
Helårshuse 1.459 1.386 73 95
Fritidshuse 3.903 3.710 193 95
Samlet 5.366 5.096 267 95

I ovenstående skema er opgjort, hvor mange af de tilsluttede ejendomme, som er klarmeldt på 
nuværende tidspunkt. En klarmelding indebærer, at ejeren af husstanden har sørget for at fa 
klargjort sine vandinstallationer, så kommunen kan montere en måler.

Antallet af tilsluttede ejendomme er større i denne opgørelse end i forrige opgørelse. Det skyldes, at 
tallet er opdateret med nybyggede ejendomme og opdeling af bebyggelser i mindre enheder (jvf. 
bekendtgørelse nr. 837 af 27. november 1998 om individuel afregning efter målt vandforbrug). 
Endelig er der nogen usikkerhed om, hvilke ejendomme der skal have målere. Dette gælder især 
kommunale institutioner, militærets ejendomme samt Stiftelsen.

Opgørelse over ejendomme med måler monteret pr. 9. februar 1999: I

Antal klarmeldte Ejendomme med 
måler monteret

Ejendomme uden 
måler monteret

% ejendomme med 
måler

Helårshuse 1.386 1.362 24 98
Fritidshuse 3.710 3.651 59 98
Samlet 5.096 5.013 83 98

I ovenstående skema er opgjort, hvor mange af de på nuværende tidspunkt klarmeldte ejendomme, 
der har faet opsat måler.
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Der mangler at blive monteret målere i ca. 2 % af de klarmeldte ejendomme. Disse er hovedsageligt 
sommerhuse, hvor der ikke bruges vand i vinterhalvåret.

Endvidere er der nogle “vanskelige” tilfælde, som kræver specialbehandling, fordi målermontering 
ikke umiddelbart kan lade sig gøre. Eksempler på vanskeligheder:

• VVS-installatøren har svært ved at finde målerbrønden
• installationerne er ikke forskriftsmæssigt korrekt klargjorte til installation af vandmåler 
• folk er svære at træffe hjemme - individuelle aftaler må arrangeres

Måleraflæsningen pr. 1/1-99 er en startaflæsning - fremover vil aflæsningstidspunktet ligge i 
august/september. Tidspunktet er endnu ikke endeligt fastlagt.

Første normalaflæsning vil ske i august/september 1999.

Vandmålerprojektets økonomi:

Status pr. 1. februar 1999 for vandmålerprojektets økonomi ses på bilag 1.

Det fremgår af skemaet, at der på nuværende tidspunkt er blevet brugt 87 % af det samlede beløb 
afsat til indførelse af vandmålere.

Vi mangler endnu at indkøbe f.eks. Geografisk Informations System, som vil medføre en stor udgift 
på posten: Indkøb og indkøring af edb. Ligeledes skal vi formentlig i foråret udsende information 
vedr. vandmålere ud til brugere af Den Kommunale Vandforsyning.

Kommende udgifter er indregnet i budgettet, så der ikke vil ske overskridelser af det samlede 
vandmålerbudget.

INDSTILLING:

Til orientering.

Beslutning:

Jr. nr.: _____
Besvaret:___

Sagtn til: 1 F
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Punkt 30

Møde i TMU d. 25-02-99

Journalnr. BM-00.01A01 Sagsid: 12600 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init.

Efterretningssager

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Tilladelse til udvidet mørkeskvdning i Jægerspris Skyde- og Øvelsesterræn 07 - 08- 09 juni 
1999. i.nr. 09.11.
Fælles forvaltningen har godkendt, en ansøgning fra Jægerspris lej ren om at kunne skyde fra kl.
07.00 til kl. 20.00 og igen fra kl. 22.30 til 01.00 på ovennævnte dage. Tidsrummene kl. 07.00 til
08.00 og kl. 23.59 og 01.00 ligger uden for tilsynsgrundlagets rammer, Begrundelsen forønsket er 
et hensyn til gennemførelse af Egnsspil i Jægerspris i perioden 4. - 13. juni 1999.

Jægersprislejren har suppleret ansøgningen telefonisk 28.01.99. Det oplyses, at enhederne vil skulle 
anvende håndvåben, og op til maskingevær (12/7). Desuden lysmarkering fra mortergranat. Lyden 
er lille i forhold til en egentlig granat. Det er ikke muligt at flytte aktiviteterne til andre tidspunkter.

Ændringen gennemføres først og fremmest af hensyn til Forsvaret uvedkommende aktiviteter. 
Fællesforvaltningen bedømmer, at overskridelserne af de normale tidsrammer er kortvarige og med 
mindre støjende våben. Der bør annonceres om de udvidede skydetider, og gerne om baggrunden 
herfor.

Godkendelse af slamlager på Storgården, j.nr. 01.03.04, sag nr. 12218 
Frederiksborg Amt har 8.02.99 givet en principiel tilladelse iht. planlovens § 35 til etablering af et 
midlertidigt depotareal for spildevandsslam på Storgårdens marker. Amtet har lyttet til Jægerspris 
Kommunes forslag om en anden placering end den oprindeligt ansøgte, der var på det areal, der i 
regionplanen er reserveret til losseplads.Kommunen har anbefalet en placering tættere på 
Storgårdens bygninger, da depotet ikke vil være synligt fra de to gennemgående veje, Toffegårdsvej 
og Storgårdsvej. Amtets tilladelse gives på vilkår af, at der kan opnås enighed med Jægerspris 
Kommune om placeringen af depotet.
Tilladelsen er midlertidig, dvs. at depotet skal være fjernet inden 4. februar 2002.

Olieforurening på Gerlev Skallefabrik, j.nr 09.08.11.
Der er afskimmet ca 3000 1 olie i perioden november 1997 til november 1998 i den eksisterende 
afværgeboring på fabrikken. Der er siden marts 1994 afskimmet ca 7.400 1.
Afskimningen vil fortsætte uændret i 1999. Ugiften afholdes af olieselskabet.
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OM-sager: 09.03.50
Under Oliebranchens Miljøpuljes arbejde med oprensning i 1998 er der fundet forurening i 
Lyngerup, Gl.Dalbyvej 2, og på Østergårdsvej 2. På den sidste af 3 undersøgte grunde er der ikke 
fundet noget, nemlig Dysagervej 2. Puljen gennemfører oprensning på grundene.

HNG regnskab 1998. HNG udsender pressemeddelelse om det foreløbige regnskabsresultat 1998. 
Resultatet udviser et overskud på 319 mill. kr og en gældsafvikling på 557 mill. kr.

Miljøkontrollens fremtid. De tekniske chefer blev på det seneste borgmestermøde i Bycirklen 
pålagt at komme med et oplæg til borgmestrene om Miljøkontrollens fremtid inden et møde i amtet 
om sagen. Teknisk chef, Jens Saxtorph, Stenløse Kommune, har udarbejdet et notat om sagen. 
Fællesforvaltningen har administrativt den 15. februar 1999 fremsendt forvaltningens 
bemærkninger til dette notat. Kopi vedlagt dagsordenen.

Fællesforvaltningen, 10.02.1999:
Til efterretning.

Beslutning:
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Punkt 31

Møde i TMU d. 25-02-99

Journalur. BM-00.01I00 Sagsid: 12601 Sagsbehandler: MT/KH Fmd. init.

Orienteringssager

Økonomi:

Sagsfremstilling:

1. Postliste fra den 5. januar 1999
2. Dagsorden for Udvalget for Teknik og Miljø i Fr.borg Amt den 2. februar 1999.
3. Beslutninger ffa Udvalget for Teknik og Miljø i Fr.borg Amt den 19. januar 1999.
4. BEREDSKAB, nr. 1 jan. 1999
5. Anvendt viden - en åben dør til universiteterne - Videnskabsbutikeme - 4/98 december
6. Lokal Agenda 21 - Nyhedsbrev nr. 23 - februar 1999

Beslutning:

<s?i


